
Protokół nr V

z posiedzenia

Komisji Skarg,Wniosków i Petycji

z dnia 30 grudnia 2022 r.

Pkt 1

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Włodzimierz Wawrzyniak o godz.

08:30  otworzył  posiedzenie  Komisji.  Zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu  uczestniczyło

4 członków Komisji (załącznik nr 1). 

Uczestnicy posiedzenia niebędący członkami Komisji:

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  radny  Włodzimierz  Wawrzyniak

poinformował, że posiedzenie komisji, będzie nagrywane i wykorzystane, tylko do celów wiernego

odtworzenia wypowiedzi, które znajdą się w protokole.

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  radny  Włodzimierz  Wawrzyniak

przedstawił porządek obrad posiedzenia komisji (załącznik nr 2).

  

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Rozpatrzenie skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Września.

3. Zakończenie posiedzenia.
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Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  radny  Włodzimierz  Wawrzyniak

poinformował,  że  do  komisji  wpłynęła  skarga  Pani  Anny  Woźnickiej mieszkanki  Łodzi  na

Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września,  w  związku  z  niewykonywaniem przez  niego  czynności

nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących

miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami

prawa (załącznik nr 3).  

Pkt 3 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Włodzimierz Wawrzyniak poprosił

Karola  Nowaka,  zastępcę  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września o  ustosunkowanie  się  do

sprawy skargi.   

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że podczas czytania

materiałów  wynika,  że  sprawa  wydaje  się  mało  zrozumiała,  skomplikowana,  mało  czytelna

ponieważ nie jest urbanistą i nie pracuje na danych planistycznych, które udostępnia się w dużych

formatach.  Jest  to  inna  tematyka z  którą  na co  dzień  nie  musi  się  mierzyć,  nawet  jeśli  Radni

dyskutują o miejscowych planach, studium, itd., to już jest to dyskusja na podstawie opracowanych

dokumentów a tu jest mowa o materii, która jest początkiem, czyli plikach, które ktoś opracowuje,

przygotowując  różnego  rodzaju  materiały  planistyczne.  Wyjaśnił,  że  gmina  nie  zgadza  się  z

argumentacją,  którą  przedstawiła  skarżąca.  Poinformował,  że  Mateusz  Waligóra,  naczelnik

Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury przedstawi szczegóły, jakie intencje zdaniem gminy

przyświecają osobie wnoszącej tą skargę, ponieważ gmina nie łamie prawa w tym względzie, ani

nie jest to sprawa  merytoryczna, tylko czysto biznesowa, z tym że jeśli ktoś, kto ma jakiś produkt

do sprzedaży, najczęściej składa ofertę a nie skargi, żeby nawiązać współpracę. Powiedział, że tutaj

jest trochę inna sytuacja, ponieważ ta historia toczy się od 2014 roku w Gminie Września, toczy się

również w wielu gminach.    

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury powiedział, że od

31  października  br.  samorządy  muszą  udostępniać  dane  planistyczne  w  sposób  informatyczny,

poprzez  systemy  informacji  przestrzennej.  Gmina  Września,  ten  wymóg  spełniła  już  znacznie

wcześniej, ponieważ od wielu lat te plany były już dostępne, natomiast w skali kraju nie wszystkie
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gminy w Polsce działały jeszcze w ten sposób. Wyjaśnił,  że przy udostępnieniu danych, gmina

korzysta z usług firmy GEO-SYSTEM, która świadczy tego rodzaju usługi dla około tysiąca gmin

w  Polsce.  Dane,  które  są  wymagane  przepisami  prawa,  określone  są  wstępnie  przez  ogólną

dyrektywę unijną X-Pajer.  Poinformował,  że w roku 2010 została uchwalona ustawa dotycząca

zasad, następnie są rozporządzenia wykonawcze sposobu publikacji, to wszystko zostało wdrożone

przez  firmę  EKOSYSTEM,  jak  również  przez  firmy  konkurencyjne,  które  działają  na  rynku.

Powiedział, że osoba wnosząca skargę (skargi również składane są w innych gminach, np. Gmina

Nekla  także  obecnie  zajmuje  się  tym  tematem)  kwestionuje  profesjonalność  informatyczną

zastosowania  interpretacji  tych  przepisów.  Zarzuty,  były  przedmiotem  rozważań  Sądów

Administracyjnych, które w przypadku Gminy Września oraz większości gmin stwierdziły, że taka

bezczynność Burmistrza nie występuje. Wyjaśnił,  że gmina posiada taki wyrok w tym zakresie,

natomiast skarżąca powołuje się na wyrok Sądu w Krakowie, który jest wyrokiem pojedynczym i w

tym przypadku sędziowie stwierdzili, że zarzut jest zasadny. Myśli, że jest to pora do dalszej skargi

kasacyjnej,  ponieważ  nikt  tego nie  oceniał  pod kątem informacyjnym,  gdzie  konieczna  byłaby

ekspertyza  informatyczna.  Wręczył  członkom  komisji  materiały  dodatkowe  dotyczące  skargi

(załącznik nr 4). Poinformował, że korespondencja ze skarżącą w tym zakresie, prowadzona jest od

ok.  6-8  miesięcy.  Powiedział,  że  potwierdzeniem  stanowiska  gminy  jest  wyrok  Sądu

Administracyjnego. Zademonstrował komisji jak działa System Informacji Przestrzennej w portalu

wrzesnia.e-mapa.net.                                             

Przewodniczący  Komisji  Skarg,Wniosków  i  Petycji,  radny   Włodzimierz  Wawrzyniak

powiedział, że warto przeczytać pkt. 5 uzasadnienia skargi w którym skarżąca informuje, że jeżeli

jej skarga zostanie uwzględniona, to jest skłonna wystąpić o umorzenie skargi. Poinformował, że

według niego, jest to trudne do zrozumienia stanowisko skarżącej. 

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  również  w  tych  systemach  WFS  oraz  ATOM,  są

dostępne dane dotyczące studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego? 

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury powiedział, że

tak, są dostępne. 

Radny Andrzej Rzeźnik zapytał, czy skarga wpłynęła po postanowieniu Sądu?
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Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

wyrok Sądu Administracyjnego do Urzędu wpłynął 22 grudnia br. a skarga 1 grudnia 2022 roku.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że skarżąca najpierw

złożyła skargę w Sądzie Administracyjnym, która okazała się nieskuteczna, to złożyła skargę na

Burmistrza do Rady Miejskiej. Poinformował, że odnosi wrażenie, że jest to taka forma wywierania

presji oraz wymuszania współpracy.    

 Radny Andrzej Rzeźnik zapytał, czy skarżąca nie odwołała się od wyroku?  

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

według jego wiedzy nie. Powiedział, że skala tych skarg, to tysiące. 

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  przypuszcza,  że  wyroków

Sądowych,  jak  Gminy  Września  może  być  dziesiątki  albo  setki.  Powiedział,  że  jeden  wyrok

uznający skargę pojawił się w Krakowie. 

Radny Andrzej Rzeźnik powiedział,  że  jest  to  dziwne,  ponieważ skarżąca najpierw otrzymała

wyrok Sądu odrzucający skargę i po tygodniu złożyła skargę do Rady Miejskiej. 

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że  Gmina  nie

zamierza zmieniać firmy, ponieważ od dawna dobrze współpracuje się z firmą, która obsługuje

prawie połowę gmin w Polsce. Wyjaśnił, że współpraca z kimś (skarżąca), kto ma taką strategię, to

raczej nie jest dobry pomysł. 

Radny  Jarosław Graczyk powiedział,  że  po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnieniu  wszelkich

wątpliwości, uważa, że skarga Pani skarżącej, jest bezzasadna. Po uzyskaniu informacji od Pana

Naczelnika, że wszelkie zasady prawne, są utrzymane zgodnie z regułą prawa oraz że procedury są

właściwe. Wyjaśnił, że w skardze nadrzędnym celem, jest zysk jednostki dla której Pani skarżąca

zmierza i w związku z tym uważa skargę za bezzasadną.          

Przewodniczący  Komisji  Skarg,Wniosków  i  Petycji,  radny   Włodzimierz  Wawrzyniak

powiedział, że dokładnie to potwierdza Wojewódzki Sąd Administracyjny. 
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Radny  Andrzej  Rzeźnik zapytał,  czy  jakiekolwiek  inne  firmy  miały  zastrzeżenia  do  tych

udostępnianych danych?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie,  są one w prawidłowy sposób udostępniane.  Powiedział,  że  pliki  gminy,  są zaczytywane w

głównym  urzędzie  geodezji  i  kartografii,  są  tam  walidowane  i  sprawdzane.  Gmina  otrzymuje

informacje, że wszystko jest wykonane w sposób prawidłowy, więc nie ma podstaw aby twierdzić,

że jest to wykonane w sposób nieprawidłowy.    

Przewodniczący Komisji Skarg,Wniosków i Petycji, radny  Włodzimierz Wawrzyniak poddał

pod głosowanie skargę na Burmistrza Miasta i Gminy Września o uznanie skargi za bezzasadną.

Komisja  Skarg,  Wniosków i  Petycji  w obecności  4  radnych,  jednogłośnie,  uznała  skargę  na

Burmistrza Miasta i Gminy Września za bezzasadną.

Przewodniczący  Komisji  Skarg,Wniosków  i  Petycji,  radny   Włodzimierz  Wawrzyniak

podziękował zebranym za udział w komisji oraz za merytoryczną dyskusję. 

Pkt 4 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Skarg,Wniosków i Petycji, radny

Włodzimierz Wawrzyniak o godz. 08:50 zamknął posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 5 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w Biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.

Przewodniczący
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

/-/Włodzimierz Wawrzyniak

 Protokolant
 

   /-/ Anita Grabarek
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